
PRE VŠETKÝCH,
KTORÍ MAJÚ 
RADI NITRU

Primátor 
Hattas: pre 
rýchlejší 
rozvoj Nitry 
potrebujeme 
ešte hlasy 
dvoch 
poslancov
Nitrianska radnica dlhodobo 
dokazuje, že vie realizovať 
malé aj veľké projekty. Len 
prednedávnom získala oce-
nenie v súťaži Stavba roka 
za obnovu parku na Sihoti. 
Zrekonštruovaný je priestor 
pred bývalým Priorom, obno-
vené kino Palace a ďalšie štyri 
budovy v Kasárňach pod Zo-
borom, vrátane novej škôlky. 
Výmenou prešiel celý vozový 
park autobusov MHD, vznikol 
nový most cez rieku. „Od roku 
2019 do dnešného dňa sme 
v meste preinvestovali viac 
ako 63 miliónov eur. Prichys-
tané máme ďalšie desiatky 
projektov, ktoré obyvateľom 
prinesú krajšiu, bezpečnejšiu 
a príjemnejšiu Nitru,” hovorí 
primátor Marek Hattas.

Na májovom zastupiteľstve 
poslanci prijali úver vo výške 
5 miliónov eur na cesty. „Som 
rád, že poslanci dali aspoň 
sčasti na moje slová. Tento 
úver však zďaleka nepokrýva 
to, čo máme pripravené. S ta-
kýmto stavom sa preto nemô-
žeme uspokojiť. Poslancov bu-
deme trpezlivo žiadať o oveľa 
vyššie prostriedky,” dodáva pri-
mátor. Mesto Nitra má rekord-
ne nízku úverovú zaťaženosť 
a môže si dovoliť vziať oveľa 
viac peňazí, ktoré následne 
investuje do rozvojových pro-
jektov pre svojich obyvateľov.
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KRÁTKE SPRÁVY

TRETIE MIESTO PRE 
NITRU V SÚŤAŽI 
O ZLATÉ VEDRO

Mesto Nitra sa umiestnilo na 
bronzovej priečke v riešení 
podnetov od obyvateľov za 
vlaňajší rok. Cenu v súťaži 
o Zlaté vedro získalo v ka-
tegórii samospráv nad 20 000 
obyvateľov. Z celkového počtu 
1 152 podnetov mesto vyrie-
šilo 665. Ocenenie prevzali 
vedúci Strediska mestských 
služieb Juraj Ondráš, Katarína 
Kretterová, ktorá rieši Odkaz 
pre starostu a vedúci odboru 
životného prostredia Štefan 
Lančarič. Odkaz pre staros-
tu je verejný online portál, 
prostredníctvom ktorého už 
15 rokov môžu obyvatelia 
jednoduchým spôsobom 
nahlasovať problémy vo 
svojom meste – napríklad 
výtlky, neporiadok, poško-
dené dopravné značenie 
či zlý stav chodníkov.

STE MANŽELMI 50, 60 
ALEBO 70 ROKOV?

Slávite jubilejné výročie vášho 
sobáša v tomto roku? Mesto 
Nitra vykonáva zlatý, diaman-
tový či platinový sobáš na 
vyžiadanie manželského páru 
za nasledovných podmienok:

- aspoň jeden z jubilu-
júcich manželov má 
trvalý pobyt v Nitre,

- manželia alebo ich blízki 
príbuzní požiadajú o vy-
konanie takéhoto obradu 
(so súhlasom páru).

Ak by ste mali o takýto obrad 
záujem, môžete kontaktovať 
zamestnancov odboru kultúry. 
Podrobnosti nájdete tu:

PRIDAJTE SA NA 
MUNIPOLIS

MUNIPOLIS je komunikačná 
sieť spájajúca mestá a obce, 
firmy, spolky a ďalšie skupi-
ny s ich členmi, obyvateľmi, 
rodinami či zamestnancami. 
Na nástenke nájdete správy, 
ktoré oficiálne zverejňuje 
Nitra. Patria sem nielen 
informácie uverejnené priamo 
v sieti MUNIPOLIS, ale aj 
novinky z webovej stránky, 
články z tlačených bulle-
tinov, príspevky zo sociál-
nych sietí a iných zdrojov.

NOVÉ ZÁHONY 
SKRÁŠLIA VEREJNÝ 
PRIESTOR V ĎALŠÍCH 
MESTSKÝCH 
ČASTIACH

Mesto Nitra pokračuje 
v rozširovaní výsadby trva-
liek a cibuľovín na verejných 
priestranstvách. Po pozitív-
nej odozve od obyvateľov 
v minulých rokoch sa mestské 
záhony dočkajú rozšírenia aj 
do ďalších lokalít. V mesiaci 
máj bola podpísaná zmluva 
s dodávateľom, ktorý zabez-
pečí kompletné založenie 
nových výsadbových plôch. 

Práce budú zahŕňať prípravu 
pôdy, odstránenie buriny a ne-
žiaducej vegetácie, výmenu 
pôdneho substrátu, samot-
nú výsadbu a mulčovanie. 
Nové miesta budú osadené 
zmesou trvaliek a jarných 
cibuľovín, ktoré zabezpečia 
farebný efekt počas viacerých 
mesiacov v roku. Na nové 
záhony sa môžete tešiť pred 
COOP Jednotou v Krška-
noch, v Dražovciach a tiež na 
Palárikovej ulici. Spolu bude 
vysadených 344 m² zelene.

V NITRE PRIBUDNE 
ĎALŠÍCH PÄŤ 
TECHNICKÝCH 
ŠKÔLOK

Po úspešnom spustení prvej 
technickej škôlky v Nitrian-
skom kraji – v Materskej 
škole Alexyho v Nitre – mesto 
podniká ďalší krok k podpo-
re technického vzdelávania 
detí v predškolskom veku. 
Primátor Nitry Marek Hat-
tas podpísal memorandum 
o spolupráci s profesorkou 
Ivetou Radičovou a Petrom 
Beckom, autormi inovatív-
neho projektu Technika hrou 
v predprimárnom vzdelávaní.

Tento krok znamená, že 
projekt sa rozšíri aj do 
ďalších materských škôl 
v zriaďovateľskej pôsobnos-
ti mesta. Do iniciatívy sa 
zapoja: MŠ Topoľová, MŠ Na 
Hôrke, MŠ Piaristická a MŠ 
Párovská. Projekt využíva 
viac ako 120 inovatívnych 
vzdelávacích modulov, ktoré 
rozvíjajú detskú zvedavosť, 
logické myslenie, manuálne 
zručnosti a záujem o vedu 
a techniku hravou formou.

KDE SI ODLOŽÍTE 
BICYKEL V MESTE?

Sezóna bicyklov začala. Po 
celej Nitre máme rozmiest-
nené štyri cyklogaráže a na 
stanici cyklodepo, kde môžete 
ľahko a pohodlne odložiť 
bicykel, kým si vybavíte 
stretnutie v meste. Všetky 
cyklogaráže sú umiestnené 
na rušných miestach. Nájdete 
ich pri Chrenovskom mos-
te, pri atletickom štadióne, 
pred mestským parkom a pri 
najväčšom internáte UKF 
pod Zoborom. Cyklodepo 
je na autobusovej stanici.

Poplatok za využívanie je euro 
na týždeň alebo pätnásť eur 
na rok. Zaregistrovať sa môže-
te cez tento QR kód alebo QR 
kód umiestnený na garážach.

LURDSKÁ JASKYŇA 
V ZARIADENÍ 
SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
ZOBOR 
JE POSVÄTENÁ 
A SLÚŽI SENIOROM

Lurdská jaskyňa, ktorej 
výstavba bola dokončená 
na jeseň 2024, bola minulý 
mesiac slávnostne posväte-
ná nitrianskym diecéznym 
biskupom Mons. Viliamom 
Judákom a farárom Mar-
tinom Michalíčkom. Sláv-
nostného aktu sa zúčastnil 
aj primátor Marek Hattas.
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PRIMÁTORSKÉ LISTY nájdete aj
v týchto predajniach Nitrazdroj v Nitre

STARÉ MESTO
Štefánikova tr. 3
Párovská 20

CHRENOVÁ
Dlhá 2
Dlhá 25
Výstavná 6

ČERMÁŇ
Dolnočermánska 95
Potravinárska 13

KLOKOČINA
Jurkovičova 25

DIELY
Rýnska 23
Dunajská 24

Záleží nám na tom, 
ako sa tu žije
Milí čitatelia,

Nitru dnes tvorí komunita ľudí, ktorí sa zaujímajú, zapájajú a posúva-
jú veci vpred. Či už ide o pripomienky k verejným priestorom, hlasovanie v in-
vestičnej ankete alebo dobrovoľnícke aktivity – ukazuje sa, že Nitra nie je 
mestom, ktoré čaká so založenými rukami. Je mestom, ktoré koná.

Vidno to v príbehu Starého parku, ktorý získal prestížne ocenenie, aj v technic-
kých škôlkach, kde sa deti hravou formou učia chápať svet okolo seba. Je to prí-
tomné aj v drobných činnostiach, ako je bežná údržba či starostlivosť o zeleň, 
v plánoch, ktoré čakajú na rozviazanie rúk, aj v dôraze na to, ako sa majú naše 
deti – pretože ak ich niečo trápi, nemalo by to zostať len ich tajomstvom.

Nie všetko ide hneď. Mnohé projekty sú v prípravách a vyžadujú desiatky, často až 
stovky hodín práce. Iné čakajú na zelenú. Áno, odohrávajú sa aj tvrdé politické vy-
jednávania a súboje. No to neznamená, že sa nič nedeje. Práve naopak – pod po-
vrchom prebieha množstvo práce, ktorá priebežne prináša viditeľné výsledky. Vďa-
ka ľuďom, ktorí vedia, že zmena k lepšiemu sa začína často práve záujmom.

S prichádzajúcim letom a koncom školského roka sa mení rytmus mesta. Čaka-
jú nás prázdniny, oddych, ale aj kultúrne zážitky. Už čoskoro sa uskutočnia obľú-
bené Slávnosti Nitra, milá Nitra, ktoré každoročne spájajú históriu s prítomnos-
ťou a pripomínajú, že byť súčasťou tohto mesta je česť, ale aj zodpovednosť.

V mene redakcie Primátorských listov mi dovoľte popriať vám príjem-
né letné dni – plné oddychu, zážitkov a inšpirácie. A hoci cez leto všetko tro-
chu spomalí, verím, že váš záujem o veci verejné v Nitre neutíchne.

Henrich Varga, vedúci vydania
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Starý park získal 
prestížne ocenenie 
v súťaži Stavba roka 2024
Cenu prevzal primátor mesta Nitra Marek Hattas so zástupcami 
zhotoviteľa, spoločnosti Dynamik. Ocenenie je výsledkom práce 
množstva ľudí, ktorí sa na obnove parku podieľali.

Prihlásené stavby posudzo-
vala a hodnotila odborná 
porota s medzinárodnou 
účasťou na základe do-
kumentácie aj obhliadky. 
Začiatkom marca previedol 
porotu parkom Přemysl 
Krejčiřík, architekt z víťaz-
ného ateliéru, ktorý vyno-
vený park navrhol. ”Máme 
radosť Získali sme cenu za 
nápaditý architektonický 
koncept v súťaži Stavba roka 

na Slovensku. Ďakujeme 
všetkým spolupracovníkom, 
ktorí sa na tomto diele po-
dieľali,” napísal na sociálnej 
sieti renomovaný záhradný 
architekt. Nitra sa vďaka vízii 
jeho ateliéru môže pochváliť 
jedným z najvýznamnej-
ších projektov za posledné 
desaťročia. Je výsledkom 
niekoľkoročnej práce a am-
biciózneho cieľa premeniť 
park na moderný verejný 

priestor, ktorý spája históriu, 
ekologické riešenia a mož-
nosti pre aktívny odpočinok.

MODERNÝ PARK PRE 
VŠETKY VEKOVÉ 
KATEGÓRIE
Revitalizácia parku nebola 
len o modernizácii, ale aj 
o citlivom zachovaní his-
torických a emocionálne 
hodnotných prvkov. Okrem 
toho, park získal ekologický 
rozmer vďaka opatreniam, 
ktoré zameriavajú pozor-
nosť na ochranu biodiver-
zity, obnovu zelene a vy-
užívanie dažďovej vody.

Pri obnove radnica počítala 
s využitím udržateľných ma-
teriálov a technológií, ktoré 
znižujú negatívny dopad na 
životné prostredie. Chodníky 
boli vystavané z prírodných 
materiálov, ladia s celko-
vým vzhľadom parku a sú 
odolné voči poveternostným 
podmienkam. Moderný 
osvetľovací systém s nízkou 
intenzitou prispieva k zní-

ženiu svetelného smogu 
a chráni nočné prostredie. 
Tieto technológie zabez-
pečujú dlhodobú životnosť 
parku a zároveň znižujú 
náklady na jeho údržbu.

Súčasťou revitalizácie je 
vytvorenie priestorov, ktoré 
uspokoja potreby všetkých 
obyvateľov Nitry. Pre deti 
boli postavené nové det-
ské ihriská, mladí a dospelí 
ocenia workoutové zóny 
a športové priestory, ktoré 
sa stali neodmysliteľnou 
súčasťou moderných parkov.

Zelené srdce Nitry už nie je 
len miestom pre prechádzky 
a relaxáciu. S revitalizáciou 
pribudli aj priestory na orga-
nizovanie kultúrnych a spo-
ločenských podujatí, ktoré 
obohatia mestský život a po-
skytnú priestor pre stretnu-
tia a komunitné aktivity. 
Cieľom je, aby sa tak park 
stal centrom spoločenské-
ho života v Nitre, kde každý 
môže nájsť niečo pre seba.

Mesto Nitra dosiahlo v posledných rokoch niekoľko výsledkov, na ktoré sa roky 
čakalo. Okrem oceňovaného parku na Sihoti je to kompletná obmena vozového 
parku MHD, rekonštrukcia kina Palace a štyroch budov v Kasárňach pod Zoborom, 
dokončenie cintorínu na Chrenovej, obnova zápasníckej haly Júliusa Strniska, 
výstavba Kalvárskeho mosta pre peších a cyklistov, rekonštrukcia pešej lávky 
ponad železnicu, revitalizácia priestoru pred bývalým Priorom a mnohé ďalšie.

Nové autobusy MHD Cintorín na Chrenovej

Zrekonštruované 
kasárne pod Zoborom

Zápasnícka hala 
Júliusa Strniska
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Čo sa ďalšie sa 
udialo v prípravách 
novej multifunkčnej 
arény v Nitre?
• stretnutie projektového 

tímu, vedenia mesta 
a zástupcov HK Nitra 
s poslancami Mestského 
zastupiteľstva v Nitre

• predstavenie časového 
harmonogramu

• predstavenie priebehu 
architektonickej súťaže 
a jej jednotlivých etáp

• predloženie finančného 
harmonogramu

• pracovné cesty 
viceprimátora Petra 
Mezeia, hlavného 
architekta mesta Milana 
Csandu a projektovej 
manažérky Martiny 
Bachnovej za účelom 
zberu skúseností 
v Českej republike

• vyhodnocovanie 
informácií o zmluvných 
modeloch, 
harmonogramoch 
krokov a verejných 
obstarávaniach

• obhliadka územia v Nitre

• zdieľanie skúseností 
z príprav a výstavby 
podobných projektov

• príprava znaleckých 
posudkov pre účely 
výkupu pozemkov

• rokovania primátora so 
Slovenským zväzom 
ľadového hokeja

• stretnutie primátora so 
štátnym tajomníkom 
Ministerstva cestovného 
ruchu a športu 
Slovenskej republiky.

• rokovanie s Európskou 
investičnou bankou 
o možnostiach 
financovania

• návšteva Horáckej 
arény v Jihlave, ktorá je 
vo výstavbe, za účasti 
zástupcov HK Nitra, 
SZĽH, poslancov MZ Nitra 
a vedenia mesta Jihlava

• rokovania s Krajským 
pamiatkovým úradom

• rokovania s vlastníkmi 
nehnuteľností v území 
plánovanej arény

• predstavenie zámeru 
prezidentovi SR 
Petrovi Pellegrinimu

• opakovaná komunikácia 
s predsedom Nitrianskeho 
samosprávneho kraja 
Branislavom Becíkom

• pravidelné pracovné 
stretnutia so 
zástupcami HK Nitra

• systematické interné 
rokovania projektového 
tímu na Mestskom 
úrade v Nitre
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Možné umiestnenie multifunkčnej arény

Nová multifunkčná 
aréna Nitra
Mestskí poslanci na májovom 
rokovaní schválili prvú časť financií 
na architektonickú súťaž novej 
multifunkčnej arény v Nitre. Ide o ďalší 
míľnik v prípravných prácach.

Ich súčasťou je kvalitná pred-
projektová príprava a desiat-
ky, možno stovky stretnutí 
s odborníkmi a politikmi. 
Mesto dnes disponuje úvod-
nou štúdiou, ďalším krokom 
je architektonická súťaž. Tá 
poslúži ako podklad pre pro-
jektovú dokumentáciu a sta-
vebné povolenie. Teto úkony 
sú náročné a vyžadujú si čas.

Z hokejového prostredia dnes 
zaznievajú hlasy, že prípravy 
novej arény ešte nikdy neboli 
takto ďaleko. „Myslíme to 
vážne a podľa toho aj koná-
me. Aj medzi poslancami, 
s ktorými máme rozdielne 
názory, sme v tejto téme na 
jednej lodi. Panuje zhoda, že 
architektonická súťaž je nevy-
hnutná. Poslanci dali na názor 
odborníkov, že práve súťaž je 
kľúčová pre získanie najlepšie-
ho možného návrhu,“ uviedol 
primátor Marek Hattas.

Prípravy na jej vyhlásenie 
potrvajú niekoľko mesia-
cov. Výsledky by mohli byť 
známe na prelome tohto 
a budúceho roka. „Náš klub 
investoval do štúdie realizo-
vateľnosti, teraz sú všetky 
procesy v rukách radnice. 
Postupne sa chce dopraco-
vať k architektonickej súťaži 
návrhov,“ povedal Miroslav 
Kováčik, prezident HK Nitra.

Radnica priebežne analy-
zuje skúsenosti z príprav 
podobných arén v mestách 

ako Jihlava, Pardubice, Brno 
či Bratislava. „Sme v kon-
takte s manažérmi týchto 
projektov, od ktorých zbie-
rame know-how o nastavení 
architektonických súťaží, 
rozpočtoch, zmluvných rám-
coch a technických paramet-
roch. Zároveň pripravujeme 
ďalšie návštevy týchto lokalít, 
aby sme si overili riešenia 
priamo v praxi,“ uviedol 
viceprimátor Peter Mezei.

Paralelne radnica rieši aj 
majetkovo-právne vysporia-
danie pozemkov, ktoré sú 
vo vlastníctve Slovenského 
pozemkového fondu a sú-
kromných osôb. V príprave 
sú znalecké posudky.

SPOLUPRÁCA 
S POSLANCAMI

Súčasťou prác sú aj stretnutia 
s poslancami. Na májovej po-
rade bol predstavený časový 
a finančný harmonogram, ako 
aj rozsah súťaže. V súčasnos-
ti projektový tím pripravuje 
komplexnú analýzu umiestne-
nia arény. Na jej dokončenie je 
potrebné zabezpečiť geode-
tické zameranie, inžinier-
sko-geologický a hydrogeolo-
gický posudok, ako aj ďalšie 
dáta. „Následne bude možné 
dopracovať analýzu, ktorá 
bude odprezentovaná na 
zasadnutí Mestského zastu-
piteľstva,“ píše sa v materiáli 
zverejnenom na webe mesta.
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Malé zásahy 
s veľkým 
dopadom
Nitrianska radnica v poslednom 
roku dokončila viacero obrovských 
projektov. Mesto sa však skladá aj 
z drobných vecí, ktoré zlepšujú život. 
Ide o menšie opravy a čistenie ulíc.

ČO ROBIA MESTSKÉ 
SLUŽBY?

Na Kráľovskej ceste Stre-
disko mestských služieb 
vyčistilo dažďové vpuste, aby 
pri dažďoch voda bezpečne 
odtiekla. Na Tr. A. Hlinku 
obnovili dopravné značenie – 
nové, jasné čiary zname-
najú väčšiu bezpečnosť pre 
vodičov, cyklistov aj chodcov.

BLOKOVÉ 
ČISTENIE ULÍC

Radnica aj tento rok pokra-
čuje v intenzívnom čistení 
ulíc. Nie je to len o zametaní 
chodníkov a ciest. Pracov-
níkov Strediska mestských 
služieb môžete vidieť čistiť 
žľaby a kanalizačné vpuste či 
odstraňovať popadané koná-
re a suchú zeleň. Tohtoročné 
blokové čistenie začalo na 
sídlisku Chrenová, nasledo-
vala Hlboká ulica. Postupne 

bude pokračovať na ďalších 
uliciach nitrianskych sídlisk.

PRIBUDLI MOLOKY 
NA KLOKOČINE 
A V STAROM MESTE

K čistote mesta prispievajú 
aj polopodzemné kontajnery. 
Nové osadili Nitrianske ko-
munálne služby na Považskej 
ulici. Vytvorili tu dve stojiská, 
pričom vznikol priestor pre 
tri nové parkovacie miesta. 
Na Vodnej ulici nahradilo 
nové stojisko dve pôvodné. 
Nitra začala s osádzaním tzv. 
molokov v roku 2014. Každo-
ročne ich pribudne asi desať. 
Aktuálne je v meste vybudo-
vaných 93 stojísk s 483 po-
lopodzemnými kontajnermi.

Nedávno 
dokončené 
projekty
PARKOVISKO 
PÁROVCE

Obyvatelia môžu od mája 
parkovať na novom par-
kovisku pri poliklinike na 
Párovciach. Vzniklo tu 34 
parkovacích miest, z toho 
dve pre ťažko zdravotne 
postihnutých. Doplnená 
bola zeleň, nové osvetle-
nie, oplotenie a stĺpiky na 
vjazde a stojany na bicykle.

HYGIENICKÉ 
ZÁZEMIE PARK

V Mestskom parku na Sihoti 
boli otvorené nové moderné 
toalety. Nájdete ich medzi ve-
rejnými grilmi a ohradou pre 
hospodárske zvieratká. Sú 
rozdelené na WC pre pánov, 
dámy aj pre imobilných náv-
števníkov. Súčasťou toaliet 
je prebaľovací pult, umývad-
lá s dávkovačmi na mydlo 
a sušičmi na ruky, zrkadlá 
a smetné koše. Toalety v par-
ku sú k dispozícii zadarmo. 

ZÁPASNÍCKA 
HALA INTERIÉR

Potom, ako bola v roku 2022 
za vyše 700 tisíc eur zrekon-
štruovaná a obnovená fasáda 
a opláštenie Zápasníckej haly 
Júliusa Strniska, dočkal sa 
obnovy aj interiér. „Za tých 

vyše 40 rokov sa tu nič ne-
zmenilo. Mali sme tu rozbité 
okná, víril sa tu prach,” hovorí 
tréner oddielu AC Nitra Ivan 
Molnár. Zápasnícku halu 
využíva viacero športových 
klubov a tri stredné školy. 
„Rozšírili sa nám možnosti. 
Mohli sme sa presunúť do 
veľkej telocvične a odtrénu-
jeme dvakrát toľko detí ako 
predtým,” dodáva Molnár.

BEZPEČNEJŠIE 
PRIECHODY

Na Cabajskej ceste pribu-
dol priechod pre chodcov, 
nové autobusové zastávky, 
dlažba a štyri stĺpy s verej-
ným osvetlením. Vytvorila sa 
tu kompletne nová zastávka 
v smere von z mesta. Prie-
chod je bezbariérový a v pro-
jekte je použitá špeciálna 
dlažba pre slabozrakých.

Na Chrenovej dala radnica 
nasvietiť ďalšie tri priechody 
pre chodcov. Nachádza-

jú sa pri kostole na Tr. A. 
Hlinku, na Fatranskej ulici 
pri poliklinike a na spojnici 
ulíc Výstavná a Fatranská. 
Opatreniami samospráva 
zvyšuje bezpečnosť nie-
len chodcov, ale aj ďalších 
účastníkov cestnej premávky.

Práce na chodníku v Krškanoch

Počas prác na novom priechode na Cabajskej
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Opravy ciest, 
chodníkov 
a parkovísk
Mesto Nitra aktuálne pracuje 
na viacerých úsekoch ciest. 
Niektoré sú v posledných 
fázach administratívnych 
príprav, pri ďalších už do ulíc 
nabehli mechanizmy a pra-
covníci stavebných fi riem.

Rozbehnuté sú opravy v Dra-
žovciach na uliciach Lidická
a Lužianska. Začali v polovici 
mája. Obe dražovské ulice 
boli v dezolátnom stave. Na 
Lidickej dodávateľská fi rma 
opraví 260 metrový úsek 
vozovky, viac ako 500 metrov 
obrubníkov a 5 kanalizačných 
poklopov. Podobne je na tom 
Lužianska ulica, ktorá bola 
v zlom technickom stave. 
Práce by podľa zmluvy nemali 
trvať dlhšie ako 60 dní.

V najbližších týždňoch začne 
obnova chodníka na ulici 
Novozámocká 102-106 v Kr-
škanoch. Tristo metrový úsek 
je spojnicou medzi zastávkou 
MHD a časťou Krškán, kam 
za prácou a službami prichá-
dza množstvo ľudí. Súčasťou 
prác bude debarierizácia 
chodníka, nivelizácia kanali-
začných poklopov, preloženie 
značiek, aby nezasahovali 
do chodníka. Odstránené 
budú nepovolené reklam-

né panely. Obnovou mesto 
zvyšuje bezpečnosť chodcov 
a ľudí využívajúcich MHD.

Radnica je prichystaná aj na 
opravu 200 metrového úseku 
na Hviezdoslavovej triede 
pri Židovskom cintoríne. 
Okrem nového povrchu 
vozovky príde k úprave 
kanalizačných poklopov 
a vybraných obrubníkov. 
V časti križovatky Hviezdosla-
vova – Pražská je prepadnutá 
cesta. Tu príde k lokálnej 
obnove podložia. Tesne pred 
realizáciou je aj druhá etapa 
opravy Dolnohorskej ulice na 
Zobore. Úsek, ktorý sa dočká 
obnovy, meria 273 metrov.

Opravou prejde aj Palánok
v centre Nitry. Ide o 287 
metrov dlhý úsek medzi 
ulicami Hviezdna a Mari-
ánska. Investícia má vyčle-
nené fi nancie a začiatkom 
júna bolo vyhlásené verejné 
obstarávanie na dodávateľa 
stavebných prác. Počas leta 
radnica spustí aj súťaž na 
zhotoviteľa opravy Aka-
demickej ulice. Ide o 259 
metrov dlhý úsek od Výstav-
nej po Triedu Andreja Hlinku. 
Finančné krytie v rozpočte 
mesta má aj oprava na Dolno-
čermánskej ulici. Ide o pri-
bližne 75 metrov dlhý úsek 
pred križovatkou s Hviezdo-
slavovou triedou. V rámci 
investície bude rozšírený aj 
priechod pre chodcov. Práce 
by mohli začať počas leta.

18 parkovacích miest vzniká 
na Benkovej ulici. Práce 
začali ešte na jeseň 2024. 
Po neplánovanom prekla-
daní inžinierskych sietí bolo 
potrebné navýšiť fi nancie na 
realizáciu projektu. Práce 
budú pokračovať v naj-
bližších týždňoch. Ďalších 
20 parkovacích miest 
vznikne pred výškovým 
panelákom medzi ulicami 
Schurmannova a Ďurkova. 
Tu prebieha verejné obsta-
rávanie na zhotoviteľa.

Kľúčové cesty 
v Nitre
Asi najočakávanejšou investí-
ciou do cestnej infraštruktúry 
v Nitre je obnova Hollého 
ulice. Príprava projektových 
dokumentácií a administratív-
ne a povoľovacie procesy pri 
takýchto komplexných pro-
jektoch trvajú niekoľko rokov. 
Tu sa už ide do záverečnej 
fázy. Stavebné povolenie by 
malo byť vydané v priebehu 
dvoch až troch mesiacov. Ná-
sledne radnica vyhlási súťaž 
na zhotoviteľa stavby a môžu 
začať samotné práce. Najväč-
ším otáznikom je dnes vôľa 

poslancov mestského zastu-
piteľstva vyčleniť na túto in-
vestíciu fi nančné prostriedky.

Podobne ako Hollého je na 
tom aj Špitálska ulica. Ide 
o vstupnú bránu na nitriansku 
Kalváriu a zároveň frekven-

tovanú cestu v susedstve 
Fakultnej nemocnice. Aj 
tu prebieha inžiniering pre 
stavebné povolenie. Podob-
ne ako pri Hollého ulici, aj 
tu je najväčšou neistotou 
ochota poslancov schváliť 
fi nancie. O tomto projekte 
píše v samostatnom stĺpče-
ku na strane 7 poslanec za 
Staré mesto Ján Vančo.

Treťou veľkou cestou, 
ktorá je v nevyhovujúcom 
stave, je ulica Janka Kráľa. 
Projekt má hotovú štúdiu 

stavebného zámeru, ktorú 
môžete vidieť na vizualizá-
ciách. Pokračovanie prác 
je však závislé od toho, či 
bude u poslancov Mestské-
ho zastupiteľstva v Nitre 
ochota schváliť fi nancie.

Dolnohorská ulica I. etapa

Vizualizácie rekonštrukcie ulice Janka Kráľa

Vizualizácie rekonštrukcie Špitálskej ulice
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Brána na 
nitriansku 
Kalváriu potrebuje 
rekonštrukciu

O tom, že Špitálska ulica 
v centre Nitry je v žalost-
nom technickom stave, 
nepochybuje nikto. Je to 
hlavná príjazdová cesta 
do nitrianskej nemocnice 
a vstupná brána na Kalváriu. 
Aj v kontexte výstavby novej 
polikliniky sv. Medarda II. na 
tejto ulici preto Mesto, aj na 
základe požiadavky obyva-
teľov výboru Staré mesto, 
rozhodlo o jej rekonštrukcii.

Projektová dokumentácia 
rieši komplexnú rekonštruk-
ciu miestnej cesty od Šte-
fánikovej po Kluchovu ulicu 
v celkovej dĺžke 396,5 metrov 
formou výmeny konštrukcie 
vozovky v celej hrúbke vráta-
ne úpravy podložia, rekon-
štrukcie chodníkov a spevne-
ných plôch. Navrhuje sa tiež 
rozmiestnenie mobiliáru, cyk-
lokoridorov, nových priecho-
dov pre chodcov s debarieri-
začnými úpravami. Súčasťou 
realizácie bude aj verejné 
osvetlenie a sadové úpravy 
vrátane výsadby novej zelene.

Učiní sa tak zadosť nielen 
technickému, ale aj estetické-
mu stavu. Momentálne mesto 
pracuje na zabezpečení sta-
novísk dotknutých orgánov 
a správcov inžinierskych sietí 
potrebných k vydaniu staveb-
ného povolenia. Podľa vyjad-
renia investičného odboru 
mestského úradu by to malo 
byť v krátkej dobe (3 mesiace) 
a následne sa môže pristúpiť 

k verejnému obstarávaniu.

Celková cena diela podľa roz-
počtu z júna 2024 je navrho-
vaná na 1,8 mil. eur, ale v sku-
točnosti to môže byť výrazne 
menej. Mestu sa v minulosti 
opakovane podarilo vysúťažiť 
zhotoviteľa za nižšiu sumu, 
ako bolo pôvodne navrhnuté. 
Aktuálne je v rozpočtových 
opatreniach mestského za-
stupiteľstva uvedená položka 
960 tisíc eur na I. etapu.

Touto cestou prosím kolegov 
poslancov a kolegyne poslan-
kyne o podporu tejto položky. 
Je to dlhodobá niekoľkoročná 
priorita výboru Staré mesto. 
Bez ohľadu na to, či poslanci 
financie v hlasovaní na nasle-
dujúcom rokovaní mestské-
ho zastupiteľstva schvália 
alebo nie, nič to nemení na 
fakte, že táto cesta rekon-
štrukciu potrebuje a obyva-
telia Starého mesta to vedia 
a roky na to upozorňujú. 
A požiadavka sa bude zrejme 
opakovať s väčšou intenzitou.

Ján Vančo (KDH, SaS, Šanca, 
ODS, DS, OKS, ZA ĽUDÍ)

Špitálska ulica v Nitre

Mesto má 
v posledných 
fázach príprav 
aj ďalšie 
investície, 
nielen 
asfaltovanie
Mesto Nitra má rozpraco-
vané projekty mestských 
fontán. Najbližšie k realizácii 
je Fontána pred Okresným 
súdom, prebieha príprava 
podkladov pre vyhlásenie 
súťaže na zhotoviteľa.

Verejné osvetlenie Pá-
rovský cintorín - Zmluva 
so zhotoviteľom stavby je 
podpísaná a môže sa začať. 
Na Párovskom cintoríne 
pribudne 35 nových bez-
pečnejších a ekologickejších 
lámp. Vzdialenosť medzi 
jednotlivými svietidlami 
bude v priemere 25 metrov.

Zatepľovania materských 
škôl na Piaristickej, Alexy-
ho a Vansovej sú v štádiu 
verejného obstarávania na 
zhotoviteľa stavby. Spolu-
financovanie má radnica 
zabezpečené. Mesto žiada 
o prostriedky z eurofondov. 
Kvôli neochote poslancov vy-
členiť v predstihu prostriedky 
z mestského rozpočtu začnú 
zatepľovania výrazne neskôr. 
O tom, kto ako hlasoval, 
píšeme v ďalšom článku.

Oprava objektu novej 
haly v tenisovom areáli 
Nitra – Chrenová. Úrad 
podal žiadosť o dotáciu na 
Fond na podporu športu. 
Zhotoviteľ stavby je vysúťa-
žený a v prípade schválenia 
finančných prostriedkov sa 
môže začať s prácami.

ZŠ Nábrežie mládeže. 
Priestor jedálne a kuchyne 
je vekom opotrebovaný, je 
nutná renovácia priestorov. 
Jedáleň je kapacitne nedos-
tatočná. V priestoroch kuchy-
ne sú pre nevýkonnú klimati-
záciu nevyhovujúce pracovné 
podmienky pre zamestnan-
cov. Radnica má hotový pro-
jekt. Aktuálne ukončuje súťaž 
na zhotoviteľa stavby a rieši 
úkony pre stavebné povole-
nie. Podobne ako pri viace-
rých projektoch aj tu sa čaká 
na rozhodnutie poslancov 
vyčleniť potrebné financie. 
Aj pri rekonštrukcii kuchyne 
na základnej škole Beetho-
venova už prebiehajú úkony 
pre stavebné povolenie.

Rekonštrukcie a rozšírenie kapacity MŠ v Horných Krškanoch
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Kto brzdí 
rozvoj Nitry?
Na májovom zastupiteľstve sa 
hlasovalo nielen o projektoch z ankety. 
Rozhodovalo sa o dvadsiatich piatich 
dôležitých investíciách. Všetkých 
25 hlasovaní dopadlo rovnako – 12 
poslancov financovanie podporilo, 16 
prítomných poslancov ho nepodporilo. 
Výsledkom je, že ani na jeden projekt 
nie sú vyčlenené finančné prostriedky.

O ČOM SA 
HLASOVALO?

• Fontána Svätoplukovo 
námestie

• Obnova priestoru pred 
Orbisom a VÚB

• Rekonštrukcia 
kuchyne a jedálne ZŠ 
Nábrežie mládeže

• Špitálska ulica – 
komplexná 
rekonštrukcia cesty

• Cesta a parkovisko 
pri ZŠ Tulipánová

• Nová materská škola 
Horné Krškany

• Zateplenie materských 
škôl Piaristická, 
Vansovej, Alexyho

• Rekonštrukcia kuchyne 
na ZŠ Beethovenova

• ZUŠ Rosinského – 
prístavba výťahu

• Obnova rozvodov 
kúrenia na MsÚ v Nitre

• Oprava chodníka na 
Nedbalovej ulici 1-11

• Centrum opätovného 
použitia na 
mestskej tržnici

• Oprava chodníka na 
Moskovskej ulici

• Vylepšenie Vianočného 
mestečka a nové 
osvetlenie

• Rekonštrukcia ciest 
Čulenova a Priechodná

• Oprava ciest Ružová 
a Jazerná na Zobore

KTO AKO HLASOVAL?

Poslanci, ktorí podporili 
financovanie projektov:
• Peter Mezei
• Martin Horváth
• Erik Král
• Miloslav Špoták
• Roman Ágh
• Miloslav Hatala
• Martina Mojtová
• Jarmila Králová
• Ján Vančo
• Róbert Rathouský
• František Hollý
• Regina Víteková

Poslanci, ktorí 
financovanie projektov 
nepodporili:

 × Igor Kršiak
 × Štefan Štefek
 × Ján Greššo
 × Andrej Sitkey
 × Pavol Obertáš
 × Miroslav Gut
 × Petra Ajdariová
 × Martina Dubaiová
 × Ladislav Turba
 × Katarína Welnitzová
 × Adriana Filipová
 × Edita Vnučková
 × Peter Košťál
 × Peter Oremus
 × Miloš Dovičovič
 × Marta Rácová

Čo môžete urobiť pre to, aby sa tieto, ale 
aj ďalšie projekty pohli? Napíšte svojmu 
poslancovi. Mailové kontakty nájdete na 
www.nitra.sk/mestske-zastupitelstvo

Ďakujeme, že vám záleží na Nitre!

Toto je TOP 10 
projektov podľa vás:
1. Fontána na Svätoplukovom 

námestí - 882 hlasov

2. Priestor pred Orbis 
a VÚB - 597 hlasov

3. ZŠ Nábrežie mládeže 
- 573 hlasov

4. CVČ Domino – pocket 
park - 556 hlasov

5. Špitálska ulica – 
komplexná rekonštrukcia 
cesty - 542 hlasov

6. Skatepark Chrenová 
- 513 hlasov

7. SOCIA - rozšírenie služieb 
zariadenia - 470 hlasov

8. ZŠ Tulipánova - parkovisko 
a cesta - 453 hlasov

9. Cyklotrasa Kršanská Medzi 
vodami - 437 hlasov

10. Kino Lipa - I. etapa 
- 433 hlasov

Rekonštrukcie 
kuchyne 
a jedálne na 
ZŠ Nábrežie 
mládeže

ČASŤ POSLANCOV 
BRZDÍ ROZVOJ NITRY

5 miliónový úver je určený 
na cesty. Vedenie mesta pô-
vodne žiadalo od poslancov 
schváliť na cesty a chodníky 
10 miliónov. Poslanci okolo 
Igora Kršiaka, Štefana Štefe-
ka a Pavla Obertáša, ktorí 
majú väčšinu, zámer odmietli. 
Podľa primátora Hattasa je 
ešte horšie to, že na ich ne-
ochotu narážajú aj rozvojové 
projekty. Ide napríklad o fon-
tánu na Svätoplukovom ná-
mestí, výstavbu novej škôlky 
v Krškanoch či vybudovanie 
novej kuchyne a jedálne na 
ZŠ Nábrežie mládeže. „Som 
z toho neskutočne rozčaro-
vaný, pretože na to si občania 
poslancov nezvolili. Ak je raz 
projekt pripravený a prispieva 
k lepšiemu životu v meste, je 
povinnosťou poslanca hľadať 
spôsoby, ako ho uviesť do 
života a nie donekonečna 
brzdiť,” tvrdí primátor.

Ako príklad neochoty časti 
poslancov môže poslúžiť 
veľká anketu, ktorá bežala 
začiatkom roka. Obyvatelia 
Nitry v nej hlasovali o 43 
veľkých investičných pro-
jektoch. Zapojilo sa 2652 

ľudí. Vznikol poradovník 
investícií podľa požiadaviek 
ľudí. Na ani jeden z TOP 
10 projektov zatiaľ nedali 
poslanci potrebné financie.

„Nemôžem to nazvať inak 
ako zámerným brzdením 
rozvoja Nitry,” uvádza primá-
tor Hattas. „Zároveň však 
verím, že časť poslancov 
svoj názor ešte prehodno-
tí. Budúci rok na jeseň sú 
voľby a aj oni budú obyva-
teľom skladať svoje účty.“

Z 5 miliónového úveru sa 
budú financovať opravy 
týchto ciest: Akademická – 
od Výstavnej po Tr. A. Hlinku; 
Hviezdoslavova – nevyho-
vujúci úsek okolo Židovské-
ho cintorína; Palánok – od 
Hviezdnej po Mariánsku; 
Bratislavská – v kontakte so 
svetelnou križovatkou pri 
OC Galéria; Dolnočermán-
ska – úsek v kontakte s kri-
žovatkou Hviezdoslavova; 
Braneckého – nevyhovujúci 
úsek na vjazde do kruhové-
ho objazdu. Poslanci tiež 
schválili financovanie opráv 
úsekov na uliciach Staničná, 
Slančíkovej, Železničiarska, 
Dolnozoborská a Popradská.

→ pokračovanie zo strany 2



Ako sa majú naše 
deti? Čo ukázal druhý 
veľký prieskum medzi 
mládežou v Nitre
Mladí ľudia v Nitre sa menia – rovnako ako svet, v ktorom vyrastajú. V roku 
2024 sa v Nitre uskutočnil už druhý zber dát v rámci medzinárodného 
programu Planet Youth. Výsledky nám poskytujú vzácny pohľad na to, ako 
žijú, čo ich trápi, ako trávia čas a aké riziká ich ohrozujú. Zároveň ponúkajú 
odpovede na to, čo môžeme ako spoločnosť zlepšiť. Mesto Nitra už na tieto 
zistenia aktívne reaguje prostredníctvom vlastného Akčného plánu.

PLANET YOUTH: KEĎ 
PREVENCIA ZNAMENÁ 
MENIŤ PROSTREDIE

Planet Youth je medzinárod-
ný model prevencie, ktorý 
vznikol na Islande a dnes 
sa využíva vo viac ako 30 
krajinách sveta. Zameriava sa 
na prostredie, v ktorom deti 
vyrastajú – rodinu, školu, voľ-
ný čas a komunitu. Prieskumy 
medzi 13- až 15-ročnými 
žiakmi zisťujú nielen ich 
správanie, ale najmä pod-
mienky, ktoré k nemu vedú.

ČO SME ZISTILI: 
UŽÍVANIE 
NÁVYKOVÝCH LÁTOK 
MIERNE KLESÁ

Porovnanie rokov 2022 
a 2024 prinieslo povzbudi-
vé zistenia – viaceré formy 
rizikového správania me-
dzi mladými ľuďmi v Nitre 
klesli. Menej žiakov začína 
s alkoholom pred 13. ro-
kom, menej ich fajčí, skúša 
e-cigarety alebo sa opíja.

RIZIKÁ 
PRETRVÁVAJÚ – NO 
VIEME, ČO POMÁHA

Aj keď mnohé ukazovatele 
klesli, naďalej platí, že deti, 
ktoré trávia veľa času bez 
dozoru, bez jasných pravi-
diel alebo v prostredí bez 
podpory, častejšie siahajú 
po návykových látkach. 

Kľúčovým faktorom ostáva 
rodina, škola a voľný čas.

SILNÉ STRÁNKY: RODI-
NY A ŠKOLY ZOHRÁVA-
JÚ KĽÚČOVÚ ÚLOHU

Zvýšil sa čas, ktorý deti trávia 
s rodičmi – najmä cez víken-
dy. Zlepšila sa aj dostupnosť 
podpory v školách. Žiaci čas-
tejšie uvádzajú, že sa v škole 
cítia bezpečne, majú sa na 
koho obrátiť a môžu sa zapo-
jiť do mimoškolských aktivít.

VÝVOJ A DÁTA: 
ŠKOLA

V oblasti školského pros-
tredia sa ukazuje stabilný 
alebo mierne zlepšujúci 
trend. Väčší podiel žiakov 
v roku 2024 uvádza, že sa 
v škole cítia bezpečne, majú 
podporu od učiteľov a môžu 
sa zapojiť do školských 
aktivít. Zároveň sa ukazuje 
súvislosť medzi pozitívnym 
vzťahom k škole a nižšou 
mierou užívania návykových 
látok. Zavádzanie ranných 
kruhov a rozšírenie školských 
podporných tímov sú opat-

renia, ktoré majú potenciál 
tento trend ďalej posilniť.

VÝVOJ A DÁTA: 
RODINA

Rok 2024 priniesol pozitívne 
zistenia v oblasti trávenia času 
s rodičmi – viac detí uvádza, 
že cez víkendy a školské 
dni trávia čas so svojimi 
rodičmi. Tieto deti zároveň 
oveľa menej často siahajú 
po cigaretách, alkohole či 
marihuane. Ukazuje sa tiež 
význam jasne stanovených 
pravidiel zo strany rodičov. 

Vývoj vybraných ukazovateľov užívania návykových látok u žiakov Nitre – porovnanie rokov 2022 a 2024.
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Zavádzanie klubov rodičov 
a organizovanie rodičovských 
prechádzok patria medzi plá-
nované opatrenia mesta, ktoré 
majú ďalej posilniť ochrannú 
funkciu rodinného zázemia.

NOVÁ TÉMA: ŠIKANA 
A SOCIÁLNE VZŤAHY

V druhom zbere dát v roku 
2024 sa po prvý raz zisťovali 
aj informácie o výskyte šikany. 

Zistenia ukazujú, že približne 
každý tretí žiak (34 %) uviedol, 
že bol počas posledného roka 
svedkom alebo obeťou určitej 
formy šikany. Najčastejším 
miestom šikany je prostre-

die školy a kyber-priestoru. 
Zároveň sa potvrdilo, že 
žiaci, ktorí sa stretávajú so 
šikanou, častejšie pociťujú 
smútok a beznádej a menej 
dôverujú svojmu okoliu. Tieto 
dáta poukazujú na potrebu 
cielenej intervencie v ob-
lasti medziľudských vzťa-
hov v školách a posilnenia 
psychologickej podpory.

AKO REAGUJE 
MESTO NITRA: 
KONKRÉTNE RIEŠENIA

Mesto Nitra pripravilo 
Akčný plán pre mládež 
a prevenciu 2024 – 2025. 
Zameriava sa na:

• Posilnenie školských 
podporných tímov a škol-
ských psychológov

• Otvorenie areálov 
škôl verejnosti

• Bezpečné priesto-
ry pre mladých

• Podporu duševného zdravia
• Programy pre rodi-

čov a kluby rodičov
• Rovesnícku podporu 

a komunitné aktivity

SPOLU TVORÍME 
PROSTREDIE, KDE SA 
DETI NEMUSIA BÁŤ

Prevencia nie je o zákaze, ale 
o vytváraní prostredia, kde 
deti necítia potrebu utiecť do 
rizika. Mesto, školy, rodičia aj 
organizácie sa spojili a vy-
tvorili plán, ktorý môže byť 
vzorom pre celé Slovensko. 
Deti si zaslúžia bezpečné, 
podporujúce a láskavé pros-
tredie. Spolu to dokážeme.

VIAC INFORMÁCIÍ

Celé výsledky prieskumu, ako 
aj podrobnosti k akčnému 
plánu, nájdete na stránke: 
https://planetyouth.nitra.sk/

Nitra - 2024
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Profesor Ján Plesník 
z Nitry sa dožil sto rokov
K trojcifernému jubileu mu tento týždeň zablahoželal primátor Marek 
Hattas, ktorý akademika navštívil priamo uňho doma.

„Som hrdý na to, že som si 
potriasol rukou s výraznou 
osobnosťou nášho mesta 
pri príležitosti krásneho 
životného jubilea, ktorého sa 
pán profesor dožíva. Život 
aj pracovné pôsobenie Jána 
Plesníka sú inšpiratívne 
a zanechávajú pre jeho nasle-
dovníkov trvalý a hodnotný 
odkaz, rovnako jeho pôso-
benie bude mať trvalú stopu 
v našom meste,“ povedal 
primátor Nitry Marek Hattas.

Jubilant sa narodil v roku 
1925 v Krajnom. Prerod 
profesora Plesníka z jedno-
duchého vidieckeho chlapca 
k špičkovému vedcovi nebol 
ľahký. Ako dieťa vyrastajú-
ce na kopaniciach vnímal 
hĺbku maminých slov, ktorá 
hovorievala, že vedomosti sú 
viac ako majetok. Toto motto 
ho neraz hnalo dopredu.

Ján Plesník vyštudoval Vyso-
kú školu zemědelskú v Brne. 
Jeho prvým pôsobiskom 
bol Výskumný ústav živočíš-
nej výroby, ktorý pôvodne 
sídlil vo Vígľaši, neskôr sa 

ústav presťahoval do Nitry. 
Profesor Plesník v ňom bol 
riaditeľom viac ako tri de-
saťročia. Ústav mal pod jeho 
vedením cveng aj v zahraničí.

Profesor sa vo svojom pra-
covnom živote venoval gene-
tike a šľachteniu hovädzieho 
dobytka. Vďaka odbornej 
práci na špičkovej úrovni sa 
z neho rýchlo stala uznávaná 
osobnosť slovenskej a eu-
rópskej zootechnickej vedy.

Pôsobil v mnohých vedec-
kých a výskumných usta-
novizniach, aj v Slovenskej 
akadémii vied. Aj vďaka 
Jánovi Plesníkovi, ktorý celý 
život zasvätil pôdohospo-
dárskemu výskumu, sa Nitra 
stala významným centrom 
poľnohospodárskej vedy.

Od roku 1996 je čestným 
občanom Nitry a o šesť 
rokov neskôr dostal najvyš-
šie štátne vyznamenanie 
Pribinov kríž I. triedy. „Starý 
otec sa síce nenarodil v Nitre, 
ale vždy bol hrdý ‚Nitrančan‘, 
ktorý hovorieval o tom, aké je 
Nitra krásne mesto. Impo-
novalo mu, že toto mesto 
bolo založené na siedmich 
kopcoch a že jeho stredom 
preteká rieka,“ hovorí Mar-
tin Rajec, vnuk profesora 
a známy novinár, ktorý sa 
stal prvým vojnovým repor-
térom na Slovensku a ktorý 
dnes žije a pôsobí v USA.

Pre pána Plesníka je Nitra 
jedným z najkrajších miest na 
Slovensku. „Starí rodičia pre-
žili väčšinu života na Lipovej 
ulici na Chrenovej. Pamätám 
si, ako mi starý otec básnil 
o Chrenovej, ktorá je podľa 
neho nádherným sídliskom, 
veľkoryso naprojektova-
ným, s množstvom zele-
ne,“ povedal Martin Rajec. 
Podľa jeho starého otca si 
architekti dali na druhom 
najväčšom sídlisku naozaj 
záležať a dopriali mu veľké 
zelené oázy medzi jednot-
livými bytovými domami.
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Kauza župana Becíka 
s výmenou pozemkov
Nitriansky župan Branislav Becík čelil na prelome mája a júna škandálu 
s pozemkami v majetku Nitrianskeho samosprávneho kraja (NSK). 
V jeho centre stála výmena lukratívnych parciel v Nových Zámkoch 
a Šuranoch za súkromný penzión Fonte v obci Radava.

KRAJ MOHOL 
PRÍSŤ O MILIÓNY

Predseda kraja Becík si na 
májovom zastupiteľstve 
nechal odsúhlasiť výmenu 
50.000 metrov štvorcových 
pozemkov v majetku kraja 
za penzión, ktorý pôvodne 
patril ľuďom s prepojeniami 
na samotného župana. Becík 
tvrdil, že výmena je pre kraj 
výhodná. Hodnota vymie-
ňaných majetkov mala byť 
podľa neho približne rovna-

ká – 1,3 milióna v prípade 
penziónu a 1,2 v prípade 
krajských pozemkov. Ceny 
na realitnom trhu v No-
vých Zámkoch a Šuranoch 
však hovoria niečo iné.

Cena za meter štvorcový sa 
v Nových Zámkoch podľa 
poslankyne Moniky Kole-
jákovej pohybuje na úrovni 
170 eur. V porovnateľných 
lokalitách v Šuranoch sa po-
hybuje okolo 70 eur za meter 
štvorcový. Podľa týchto úda-

jov by župa prišla o milióny. 
Navyše, na celej veci nesedí 
ďalšia vec. Penzión v Radave 
bol pred niekoľkými mesiac-
mi na predaj za 799.000 
eur, teda za sumu o viac 
ako 500 tisíc eur nižšiu, než 
akú akceptoval kraj pod 
vedením predsedu Becíka.

ZVRÁTENÁ HRA 
O TÝRANÝCH ŽENÁCH

Na kauzu s výmenou pozem-
kov upozornili poslanci Mar-
tina Holečková a Alojz Hlina. 
Podľa ich zistení bola pô-
vodným majiteľom penziónu 
v Radave spoločnosť PAKS. 
Jej konateľom je pán Vašek 
a spoločníčkou pani Moldová. 
Pani Moldová bola v minulosti 
spolumajiteľkou firmy BoneP. 
Jej spoločníkom vo firme bol 
súčasný župan Becík. „Pen-
zión postavila firma, ktorá 
bola so županom Becíkom 
spriaznená. Tam začal príbeh 
o tom, ako sa dá dvakrát 
zarobiť," vyhlásil Alojz Hlina.

Vedenie župy obhajuje 
výmenu pozemkov potrebou 
vybudovania krízového cen-
tra pre týrané matky. „Ta-
kýto krok všetci s radosťou 
podporíme. Nie však na úkor 
straty miliónových majetkov. 
Župa by predajom pozemkov 
mohla zarobiť niekoľkoná-
sobnú sumu a za ňu zriadiť 
viacero krízových centier, 
nielen jedno,” povedal krajský 
poslanec Henrich Varga.

NEČAKANÝ ZVRAT

V čase uzávierky tohto čísla 
župan Becík oznámil, že 
z výmeny pozemkov nič ne-
bude. Opoziční poslanci, ako 
aj široká verejnosť naprieč 
Nitrianskym krajom prijali 
správu s úľavou. Opozícia 
tento krok označila za svoje 
víťazstvo. „Zachránili sme 
viac ako 4 milióny eur. Poda-
rilo sa nám zabrániť zámene 
pozemkov, ktorú presadzoval 
poslanec Hlasu a nitriansky 
župan Becík,” uviedla poslan-
kyňa Martina Holečková.

Za výmenu pozemkov, ako ju presadzoval 
župan Becík, hlasovali aj nitrianski poslanci 
Igor Kršiak, Ján Greššo, Peter Oremus 
a Štefan Štefek. Od podozrivej transakcie 
sa do dnešného dňa nedištancovali.
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Nový život v kine 
Palace a Kasárňach na 
Martinskom vrchu
Kreatívne centrum Nitra otvorilo svoje brány minulý rok. Vďaka podpore Európskej 
únii pribudli v Nitre priestory, ktoré nám závidia aj iné mestá. Zrekonštruovali sme 
bývalé kino Palace na Radlinského ulici aj 4 budovy v Kasárňach pod Zoborom.

V kine Palace sa už odohrali 
koncerty, divadelné pred-
stavenia, premietli filmy 
aj zrealizovali workshopy. 
Mohli ste tam napríklad 

počuť Katku Koščovú, vidieť 
predstavenie Nového divadla, 
podujatia Medzinárodného 
festivalu Divadelná Nitra 
alebo filmy od Kinoklub Nitra.

Budovy na Martinskom vrchu 
taktiež ožili. Konferencie, 
prednášky, workshopy — 
miesto naplnila nová energia. 
Rôznorodosť a vybavenie 
priestorov umožnili realizá-
ciu pestrých aktivít, ktoré 
pripravilo samotné KCN, jeho 
partneri či prenajímatelia. 
Čalúnili sa stoličky, opravovali 
veterány, konali sa pred-
nášky o udržateľnej mobilite, 
workshopy pre mládežnícky 
parlament, výstavy umeleckej 
školy aj detí z priľahlej mater-

skej školy a množstvo ďalších 
podujatí, ktoré priniesli život 
do niekdajších kasární.

Chcete realizovať svoje 
aktivity v Kreatívnom 
centre Nitra? Všetky 
informácie nájdete na www.
kreativnecentrumnitra.
sk alebo môžete 
kontaktovať priamo aj 
kolegov z KCN na: info@
kreativnecentrumnitra.
sk / 0902 891 126.
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Obsah Primátorských listov je sčasti tvorený článkami a fotografiami prevzatými z verejne dostupných 
zdrojov, najmä z oficiálnej facebookovej stránky Mesto Nitra a z webovej stránky www.nitra.sk.
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